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Alberto de Coo.

- Cal é o problema das gaiolas experi-
mentais?

- O proxecto real que se vai aprobar
supón unha produción media de máis
de 10.000 Tm, máis de 3 millóns de
peixes estabulados e uns impactos
enormes. Esta produción supón sub-
ministrar máis de 1.500 Kg de penso
seco por m2 de gaiola, resultando
máis de 150 Kg/m2 de rexeites netos
no fondo mariño.

O das gaiolas é un tema menor. O pro-
blema é que esas gaiolas estanse uti-
lizando para avaliar o macroproxecto
de 20 gaiolas de cultivo intensivo tan
só cuns milleiros de crías (45.000).
Para que os resultados do experimen-
to fosen fiábeis e avaliasen con rigo-
rosidade os posíbeis impactos, o
número de crías tería que roldar entre
os  2 e os 3 millóns, o que suporía un
risco ambiental elevadísimo por si
mesmo. 

- Ao tratarse dun proxecto experi-
mental, a Xunta non cre necesaria a
avaliación do impacto ambiental,
pero no estudo no que vostede par-
ticipa xa se sinalan moitos efectos
negativos...

- Existen outros informes e experiencias
prácticas realizadas noutros países do
mundo nas que se recoñecen numero-
sos impactos negativos, tamén ratifi-
cados pola FAO, a Organización das
Nacións Unidas para a Agricultura e a
Alimentación. Algúns destes efectos
negativos son: primeiro, que estes pei-
xes aliméntanse artificialmente con
penso seco en cantidades moi impor-
tantes para soster un ritmo de crece-
mento rápido; segundo, normalmente
en calquera cultivo intensivo prodú-
cense enfermidades debido ao estrés

ou á carencia de osíxeno e é necesario
tratalos con antibióticos e produtos
químicos; en terceiro lugar, estes pei-
xes escapan e compiten co resto da
fauna e flora da ría, a parte doutro
tipo de prexuízos que tamén se poden
avaliar como é a ocupación de espazo.

- Este proxecto experimental é a con-
tinuación do que se intentou levar a
cabo na ría de Arousa. Cales foron os
resultados alí?

- A experiencia na ría de Arousa resulta
clarificadora en canto que as rías
galegas non valen para o cultivo
intensivo de salmón. O cultivo do sal-
món atlántico intentouse repetidas

veces e por bastantes empresas nas
rías galegas e sempre deu o mesmo
resultado: que o salmón atlántico é un
peixe de augas máis frías. As rías gale-
gas están no límite do que esta espe-
cie pode soportar e en verán, tal como
pasou na ría de Arousa, prodúcense
elevadas mortaldades. De feito, dedú-
cese dos propios datos da empresa
que en Arousa as mortaldades foron
superiores ao 40%, motivo pola cal,

xunto coa temperatura da auga e
outros problemas ecofisiolóxicos da
ría (abundancia de fitoplancto), se
abandonaron os proxectos. Foron eses
os motivos e non os que dá a Xunta.

- O informe do que é corredactor con-
clúe que nin o traslado das gaiolas á
ría de Muros e Noia, nin a execución
do proxecto experimental están xus-
tificados. No obstante, o informe
promovido pola Xunta e elaborado
pola empresa conclúe que o proxec-
to é inocuo para a ría…

- Incluso usar a palabra “inocuo” xa
manifesta a vontade política porque
“inocuo” non é nada nesta vida. Un
cultivo intensivo de 10.000 Tm poderá
ser calquera cousa, pero inocuo…,
dicir que non ten ningún tipo de efec-
to detectábel, non o cre ninguén. A
Xunta apóiase nun informe do clúster
da acuicultura, conformado polas
empresas do sector, polo que é un

“O cultivo intensivo de salmón xa
se experimentou en Arousa, e a
conclusión é que as rías galegas

non valen para iso”

“Razóns turísticas, produtivas e
biolóxicas fan que o sitio de
cultivo previsto non sexa

adecuado”

Alberto de Coo é biólogo mariño e experto en avaliación de riscos ambientais

“AS RÍAS GALEGAS NON VALEN PARA O
CULTIVO INTENSIVO DO SALMÓN ATLÁNTICO”

Entrevista por Belén Rodríguez

O proxecto de cultivo de salmón atlántico no interior da ría de Muros e Noia pola empresa norueguesa North West Food
está na súa fase experimental, coa que pretende avaliar a instalación dun futuro macroproxecto de 20 gaiolas de cultivo inten-
sivo para producir 5.000 toneladas desta especie ao ano. Arestora xa está a funcionar a primeira das dúas gaiolas experi-
mentais previstas na ría de Muros e Noia. Técnicos das confrarías afectadas (Noia, Muros, Portosín e Porto do Son), biólogos
mariños e membros de organizacións ecoloxistas elaboraron un informe sobre os potenciais efectos negativos do proxecto. Un
dos biólogos mariños que participou no estudo foi Alberto de Coo.
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Gaiolas para o cultivo de salmón atlántico.

informe de parte, non independente e
sesgado no que só se din as bondades
do cultivo de salmón. Tamén se apoia
nun informe da Universidade de Vigo
de catro liñas, literalmente, no que
tan só se indica que non se produce
impacto ambiental no traslado das
dúas gaiolas experimentais da ría de
Arousa á ría de Muros e Noia, nin
sequera se pronuncia sobre o cultivo
de salmón. 

- A Xunta argumenta que o cultivo do
salmón é comparábel co cultivo do
mexillón en bateas. Que opina ao
respecto?

- Que é unha argumentación falsa e
que con ela fáiselle un fraco favor ao
sector mexilloeiro nun momento moi
delicado. Non son cultivos equipará-
beis, nin tan sequera comparábeis. O
cultivo do mexillón está utilizando un
sitio idóneo para a cría da especie,
non trae sementes de fóra, non utiliza
pensos secos (o mexillón come fito-
plancto) e non usa medicamentos nin
produtos químicos. 

- Seguindo os datos da propia empre-
sa, habería un subministro anual de
penso de máis de 30.000 Tm tiradas
directamente ao mar, unhas 80 Tm

de penso diarias, das cales quedarían
sobrantes uns 10.000 Kg nos fondos
mariños xunto coas feces. Que riscos
implicaría isto? 

- Pola acción dos ventos e das mareas
eses residuos poderían ir adentrándo-
se na ría e mesmo varando nas praias
contiguas. A propia Consellaría de
Medio Ambiente ve moi delicado ese
tema porque hai fondos de maërl que
están protexidos pola lexislación
ambiental europea. Ademais, falamos
do corredor ecolóxico entre o LIC
Monte e Lagoa de Louro e o LIC Estei-
ro do Tambre, e a instalación de gaio-
las podería dificultar a declaración
desta área como reserva mariña. Exis-
ten razóns turísticas, produtivas e bio-
lóxicas que determinan que o sitio de
cultivo previsto é o menos adecuado.

- Cal debería ser o modelo polo cal
debe apostar a Xunta de Galiza?

- Evidentemente polo da pesca e acui-
cultura tradicional ou artesanal. Hai
moito que facer aínda no marisqueo,
na pesca artesanal, en cultivos de
bivalvos ou de mexillón (que está
pasando un mal momento) sen meter-
se a outros modelos que demostrada-
mente prexudican ao tradicional e
non aportan nada positivo ao sector
do mar. Sen embargo, a empresa xa
asegura que vai facer o cultivo com-
pleto de 18 meses ata a fase comer-
cial, cando o período experimental
remata en outubro. É que a empresa
xa ten constancia de que terá o per-
miso da Xunta para cultivar salmón
máis alá de outubro deste ano? Por-
que se non, non sei como se arrisca a
traer crías e poñerse a experimentar

“Hai moito que facer aínda no
marisqueo, na pesca artesanal,
en cultivos de bivalvos ou de
mexillón... Aí debía estar a

aposta da Xunta”
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O 5 de xuño, Día Mundial do Medio Ambiente, milleiros de persoas manifestáronse na localidade cos-
teira de Muros en defensa das rías e contra un modelo de acuicultura insostíbel.


